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Heinäkuussa K-Supermar-
ket Kupiaisen kiinteistössä 
toimintansa aloittaneen Café 
Kupsan konsepti on hioutu-
nut kokkina toimivan Teemu 
Toivasen, kahvilatyöntekijä 
Elina Tahvanaisen ja yrittä-
jä Anu Kupiaisen toimesta 
uusiin tuuliin.

– Meillä on nyt hyvä tiimi 
ja innovatiivinen meininki, 
Anu Kupiainen kertoo.

Hän esittelee kahvilan vit-
riinin tarjontaa ja kertoo sen 
nykyisyydessään koostuvan 
enenevissä määrin itse leivo-
tuista ja valmistetuista tuot-
teista.

Toivasella on kokkina pit-
kän linjan kokemus muun 
muassa Berliinin ja Helsin-
gin ravintolamaailmasta. 
Tahvanainen kertoo omaa-
vansa vankan asiakaspalve-
lutaustan.

– Tämä näkyykin meillä 
mutkattomana pohjoiskarja-
laisena palveluna, Anu Ku-
piainen iloitsee.

– Olemme kokoperheen 
lounaskahvila. Lounaslis-
tamme vaihtuvat viikoittain, 
pyrimme huomioimaan tar-
joiluissa ruoka-ainerajoit-

teista johtuvat erikoisruoka-
valiot ja eri kuluttajaryhmien 
makumieltymykset esimer-
kiksi gluteenittomat lihapul-
lat, hän jatkaa.

TARJONNAN konsepti on 
hioutunut Teemu Toivasen 
tuoman näkemyksen mukai-
seksi.

– Pyrimme suosimaan lä-
hiruokaa ja paikallisten toi-
mijoiden tuotteita. Käytäm-
me kotimaisia ja lähituottei-
ta, sesongin mukaisia raaka-

aineita, kotimaisia vihannek-
sia, salaatteja ja juureksia, 
Toivanen luettelee.

Kattauksissa näkyvät 
myös ajankohdan sesongit, 
joista merkittävimpinä lä-
hestyvät pikkujoulu- ja jou-
lusesonki.

– Olemme mukana myös 
Kiteen joulunavauksessa, 
Anu Kupiainen valaisee.

Café Kupsan väki mainit-
see myös lounasetujen kuten 
Edenred ja E-passin toimi-
van heilläkin.

CAFÉ Kupsa palvelee 
myös lounasaikojen ulko-
puolella.

– Meillä voit järjestää eri-
laisia tilaisuuksia, muun mu-
assa kokoukset, pikkujoulut, 
syntymäpäivät ja muistoti-
laisuudet. Asiakaspaikkoja 
riittää noin viidellekymme-
nelle henkilölle, Anu Kupi-
ainen esittelee.

Tunnelmaa luova lisä 
Café Kupsan konseptissa 
on vaihtuvat taidenäyttelyt. 
Juuri haastattelun aikaan oli 

rakenteilla kesälahtelaisen 
Reetta Karjalaisen Elämä 
yllättää akvarellinäyttely.

– Taulut luovat tunnel-
maa ja kodikkuutta. Ilah-
duin, kun Reetan tauluista 
järjestyi meille näyttely. On 
tosi mukava, että meillä elää 
nämä seinät.

Samalla Anu Kupiainen 
vinkkaa muillekin taiteili-
joille, että taiteelle on tilaa 
Café Kupsan seinällä. Kar-
jalaisen työt ovat esillä mar-
raskuun loppuun asti.
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Café Kupsassa on parin 
kuukauden ajan esillä ke-
sälahtelaisen Reetta Kar-
jalaisen (s. 1936) Elämä 
yllättää akvarellinäyttely.

Savonlinnan kaupun-
gilta päiväkodin johtajan 
tehtävästä eläkkeelle 1994 
jäätyään Karjalainen alkoi 
opiskella kansalaisopistos-
sa akvarellimaalausta. Sit-
temmin hän on opiskellut 
lukuisten opettajien joh-
dolla.

Vuodesta 1996 lähtien 
Karjalainen on ollut muka-
na useissa yhteistyönäyt-
telyissä. Vuonna 2004 hä-
nen kaksi työtään valittiin 
Suomen Akvarellitaiteen 
yhdistyksen valtakunnal-
liseen näyttelyyn.

Karjalaisen töitä on 
yksityiskodeissa useissa 
Euroopan maissa. Pääosa 
nyt esillä olevan näyttelyn 
töistä on lainassa yksityis-
kodeista.

Vielä viime talvena 
Reetta Karjalainen oli mu-
kana kansalaisopiston ku-
vataideryhmässä.

– Olen 87-vuotias. Har-
rastus on hiipunut, mutta 
toivon, että jaksaisin vielä 
pensseliin tarttua.

– Oli aivan yllätys, että 
Anu Kupiainen pysäyt-
ti minut Kesälahden So-
vintolan edessä ja ehdotti 
näyttelyä. Kiitos Sirpa ja 
Rauno Suomalaiselle, et-
tä ottivat vastuuta näytte-
lyn pystyttämisestä, Reetta 
Karjalainen lausuu katsel-
lessaan teostensa asettelua 
seinälle.

Reetta Karjalaisen teoksia 
esillä Café Kupsassa

Reetta Karjalaisen akvarellityöt koristavat Café Kupsan seinää.

”Café Kupsa 
palvelee myös 
lounasaikojen 
ulkopuolella.

Uudet tuulet puhaltavat Café Kupsassa

Yrittäjä Anu Kupiainen, kokki Teemu Toivanen ja salityöntekijä Elina Tahvanainen ovat hioneet Café Kupsan konseptia 
uudenlaiseen malliin. Kuvaaja: Miikka Kivinen

Mervi Venäläinen

Maakuntaliiton tiedotteessa 
kerrotaan, että Joensuussa lo-
kakuun alussa kokoontuneen 
Itä-Suomen energiafoorumin 
yleisöä kiinnosti, miten maan 
hallitus aikoo edistää Itä-Suo-
men osallistumista sähkön-
tuotantotalkoisiin. Samoin 
osallistujat tiedustelivat, mi-
tä tuulivoimarakentamisen 
esteiden poistamiseksi aio-
taan tehdä. 

Ympäristö- ja ilmastomi-
nisteri Kai Mykkänen (kok) 
ei luvannut nopeita konkreet-
tisia toimenpiteitä, mutta va-
kuutti, ettei aluetta jätetä löy-
sään hirteen. Ministerin mu-
kaan itäisellä Suomella voisi 
olla oma roolinsa energiamur-
roksessa hiilidioksidin uusio-
käyttöön ja talteenottoon liit-
tyvässä teollisuudessa.

Puheenaiheeksi foorumis-
sa nousi myös kantaverkon 
riittämätön kapasiteetti. Poh-
jois-Karjala pudotettiin yllät-
täen pois Fingrid Oyj:n vuo-
teen 2033 ulottuvasta kanta-
verkon kehittämissuunnitel-
mista.

Fingridin suunnittelupääl-
likkö Aki Laurilan mukaan 
yhtiössä ei nähdä tällä het-
kellä tarvetta verkon vahvis-
tamiselle Itä-Suomessa. Lau-
rila toteaa, että siirtotarpeet 
voivat muuttua nopeastikin, 
jos Suomi pystyy siirtymään 
tavoitteiden mukaisesti säh-
kön ja siitä jalostettujen polt-
toaineiden viejäksi. Joka ta-
pauksessa aikaa kuluu, sillä 
400 kilovoltin voimalinja val-
mistuu nopeimmillaan seitse-
mässä vuodessa. Energiafoo-
rumin osallistujien mielestä 
tämä aika pitäisi pystyä puo-
littamaan.

MAAKUNTALIITON tie-
dotteessa todetaan, että itäi-
sen Suomen energia-asioiden 
edistyminen vaatii selkeää ja 
aktiivista viestintää eri osa-
puolten välillä. 

– Esimerkiksi vain Puolus-
tusvoimilla on tieto myöntei-
sen lausunnon saaneista tuuli-
voimahankkeista, joten niiden 
elinkelpoisuutta eivät muut 
toimijat voi arvioida, vaikka 
tällaista antoivat ymmärtää 
puheenvuoroissaan sekä mi-
nisteri Mykkänen että suun-
nittelija Simo Hautakan-
gas Puolustusvoimien pää-
esikunnasta. Toisaalta hank-
keet, joista ei ole tehty viral-
lista liityntäkyselyä, Fingrid 
luokittelee ideoiksi, joilla ei 
ole vaikutusta suunnitelmiin.

Pohjois-Karjalan maakun-
taliiton aluesuunnittelupääl-
likkö Pasi Pitkänen sanoo, 
että Pohjois-Karjalassa vireil-
lä olevien hankkeiden toimi-
joiden tulee laittaa hankelis-
tat kuntoon ja olla yhteydes-
sä sähköyhtiöihin, jotta tieto 
lisääntyy eivätkä tarpeet tule 
yllätyksenä. 

– Ymmärrys energiasekto-
rin kokonaiskuvasta vahvis-
tuu juuri käynnistetyn maa-
kuntakaavan toisen vaiheen 
laadinnan myötä.

Katse Itä-
Suomen 
energia-
asioihin


